
PROTOKÓŁ   NR  85/2018  

  

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 7 maja 2018 r. 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy wraz z oceną sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

4. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

7. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa                       

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Otwieram posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. Witam Pana Burmistrza, Pana 

Przewodniczącego, Panią Skarbnik, członków Komisji i Panią protokolantkę. Pan Radny 

Andrzej Kaczmarek jest nieobecny na dzisiejszym posiedzeniu Komisji. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Zamykam punkt pierwszy. Otwieram punkt drugi posiedzenia. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy wraz z oceną sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

4. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

Po punkcie 5 nastąpi przerwa podczas której Komisja opracuje opinię i wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna.   

6. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

7. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa                       

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

8. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do proponowanego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków 

Komisji jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad, proszę podnieść rękę – 3 głosy. 
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Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Stwierdzam, że 

Komisja Rewizyjna w obecności 3 członków uczestniczących w posiedzeniu 3 głosami „za” 

przyjęła porządek obrad. Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 posiedzenia. 

Ad. 3. Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy wraz z oceną sprawozdania                           

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Przystępujemy do analizy wykonania budżetu Miasta i Gminy wraz z oceną sprawozdania                           

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. Zgodnie z wymaganym prawem 

terminie otrzymaliśmy następujące dokumenty: sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta                   

i Gminy Osieczna za 2017 rok, informację o stanie mienia Miasta i Gminy Osieczna według 

stanu na dzień 31 grudnia 2017 r. oraz sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za 2017 rok. Proszę o zadawanie pytań, zgłaszanie uwag i wniosków 

dotyczących wymienionych materiałów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Jak co roku informacje zawarte w otrzymanych materiałach dotyczących wykonania budżetu 

zostały szczegółowo przedstawione. Zawsze nurtuje mnie deficyt w budżecie ale rozumiem, 

że jest pokrycie na to. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Musi być pokrycie.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

W moim rozumieniu nadwyżka wydatków nad dochodami budżetowymi będzie sfinansowana 

z tych środków, które już mamy, ewentualnie z kredytów, które planujemy zaciągnąć. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Tak. W budżecie funkcjonują cztery podstawowe kategorie, tj. dochody, wydatki, przychody    

i rozchody. Jeżeli dochody równe są wydatkom, to nie ma ani deficytu ani nadwyżki. Jeżeli 

wydatki są wyższe od dochodów to występuje deficyt a jeżeli dochody są wyższe od 

wydatków to jest nadwyżka. Obowiązuje reguła, że dochody plus przychody muszą się 

równać wydatkom plus rozchodom, to się musi bilansować.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

W sprawozdaniu raz mówi się o różnicy w wysokości 8.700.000 zł i to dotyczy różnicy 

między przychodami a dochodami Gminy, po czym w dalszej części mówi się o różnicy w 

kwocie 10.000.000 zł. Z czego to wynika? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Na 60 stronie sprawozdania jest to przedstawione w globalnych i syntetycznych kwotach.                   

I Dochody ogółem, II Wydatki ogółem i pozycja III Nadwyżka/deficyt. Plan początkowy 

czyli to, co Państwo byliście uprzejmi uchwalić na 1 stycznia 2017 r., różnica między 

dochodami a wydatkami wynosiła 8.716.881 zł, taki był plan. Po zmianach na 31 grudnia 

2017 roku planowany deficyt wynosił 10.278.441 zł a wykonany czyli ten rzeczywisty był 

6.367.388,23 zł. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Dziękuję za wyjaśnienie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Co to są zobowiązania wymagalne? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Zobowiązania wymagalne to są takie, których minął termin płatności. Czyli jeżeli był termin 

płatności na 30 grudnia to 31 one stają się wymagalnymi. Takich zobowiązań nie mamy. 

Mamy zwykłe zobowiązania i to jest naturalna kolej rzeczy, że faktura z datą grudniową 

wpływa w styczniu i termin płatności przypada na styczeń, to w księgach w roku 2017 na                 

31 grudnia jest zwykłym zobowiązaniem ale gdyby termin płatności minął, to wtedy jest to 

zobowiązanie wymagalne.  
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

W pozycji dochodowej mamy wpływy/wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia praw własności 

oraz prawa użytkowania czyli to dotyczy tego, co powtarzamy co roku, że możemy sprzedać 

ale nie musimy. To jest właśnie ta pozycja, która nie została wykonana w związku z tym, że 

nie mieliśmy takiej potrzeby? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Tak. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Jak co roku powtórzymy, że jest to kolejny ambitny budżet, który został zrealizowany                        

w 100% z pewnymi przesunięciami, w tych pozycjach na które Gmina miała wpływ. Jeżeli 

chodzi o wydatki to są niższe od planowanych, co nas cieszy.  Ta sytuacja ma wpływ na 

wzrost wolnych środków. Myślę, że kolejny raz możemy być zadowoleni zarówno z jakości 

budżetu jak i jego realizacji. Realizacja każdej pozycji budżetu w ciągu roku wiązała się                      

z problemami, które były rozwiązywane na bieżąco. Analiza wykonania budżetu wykazała, że 

uporano się z poszczególnymi problemami. Jedyna pozycja w budżecie, która budzi 

zaniepokojenie, to zaległości w dochodach budżetowych w kwocie ponad 1.800.000 zł ale na 

to nie do końca mamy wpływ bo to dotyczy wszelkich egzekucji. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

To dotyczy przede wszystkim osób zobowiązanych do płacenia alimentów. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Tak. Największa pozycję w tej kwocie stanowią alimenty i podatki od osób sektora rolnego. 

Jest to sektor najbardziej zadłużony wobec Gminy. Zdajemy sobie sprawę z tego, że to nie 

jest łatwe zadanie. Zaległości wodociągowe to trzeba rozumieć, że dotyczy to opłat za wodę? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Tak, faktury za ścieki. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Uważam, że kolejny budżet dobrze wykonany, zrealizowany. Jeśli ktoś chciałby coś 

dopowiedzieć, potwierdzić czy zaprzeczyć, to zapraszam do dyskusji.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Wszystkie przedsięwzięcia, które były zaplanowane na 2017 rok wykonano. Mam na myśli 

zadania dotyczące dróg, Centrum Kultury, oczyszczalni ścieków, szkół. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Poziom pierwotnie uchwalonych dochodów jak i po wszelkich rodzajach zmian w ciągu roku 

nie uległ zmniejszeniu. Należy zwrócić uwagę, że zmiany wprowadzane w ciągu roku nie 

spowodowały obniżenia kwoty dochodów w budżecie. W poszczególnych pozycjach one się 

zmieniały ale nie spowodowały obniżenia wysokości dochodów, wręcz przeciwnie nastąpił 

ich wzrost o pół miliona złotych. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Przy konstruowaniu budżetu zawsze opieramy się na wykonanych dochodach. Projekt 

budżetu na kolejny rok sporządzany jest do 15 listopada roku poprzedniego. W związku z tym 

bierzemy pod uwagę dochody wykonane za trzy kwartały poprzedniego roku, co powoduje, 

że częściowo jest to szacunek. Przy uchwalaniu budżetu dochody nie są korygowane                        

o kolejne wykonania kwartalne ale zawsze bazujemy na dochodach wykonanych                              

w poprzednich latach.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

To świadczy o tym, że plan jest realny. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Tak. Przede wszystkim chodzi o to, żeby dochody były wykonane. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Łatwo byłoby zaplanować fajne kwoty, w ciągu roku je pozmieniać ale w ostateczności 

okazałoby się, że wykonany budżet nie ma nic wspólnego z tym pierwotnym. Myślę, że to 

jest ważne, że plan, założenia budżetu są realne. Pan Przewodniczący Lewicki. Proszę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mamy szczęście być Radnymi w dobrym czasie dla Gminy i dobrym okresie gospodarczym, 

co daje się zauważyć w danych, na przykład udziałach w podatkach, które są wyższe niż       

w poprzednich latach. Ponadto od kilku lat nasza Gmina ma dobrze skonstruowaną sferę 

kosztów w tym sensie, że np. na oświatę przeznaczamy kwotę, która procentowo pochłania 

daną część budżetu i go nie burzy. Problemy samorządów biorą się z zachwiania proporcji. 

Jeśli są samorządy gdzie ponad 50% budżetu pochłaniają wydatki na oświatę, to nie jest dobra 

sytuacja dla gminy. W naszej Gminie sytuacja jest stabilna, działania dobrze skonstruowane, 

w związku z tym koszty nie są wygórowane, co przy roztropnej polityce Pana Burmistrza       

i Rady daje podstawy do tego, że przy prognozowanych przychodach zewnętrznych, w sensie 

podatków gdzie wszyscy płacą a nawet przy niewielkim procencie zaległości, każda firma ma 

takie problemy, egzekucje, itd., dzisiaj to pozwala budować proinwestycyjny budżet. Jeśli 

oceniać wykonanie tego planu, który Pan Burmistrz zaproponował, my go uchwaliliśmy i on 

został zrealizowany, to jest zrealizowany, moim zdaniem, wzorcowo. Możemy się spierać                 

i spieramy się co do priorytetów, sposobu wykonywania zadań. Od tego jesteśmy, żeby takie 

myśli zdania, stanowiska między sobą wymieniać. Po to są demokratyczne mechanizmy, 

które sprawiają, że decyzje są podejmowane na tak albo na nie. Jeśli potraktować wykonanie 

budżetu jako zrealizowanie planu, to jest wykonany wzorcowo ze świetnymi wskaźnikami 

inwestycyjnymi, pozostaje wszystkim życzyć takiej sytuacji.          

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Dziękuję. Na uwagę zasługuje to, że stan zadłużenia Gminy praktycznie nie istnieje bo 

zadłużenie, które jest to z niego wynikają korzyści dla Gminy. Dzięki temu można było 

ubiegać się o dofinansowanie czy umorzenie części pożyczek.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu, Pani Skarbnik! Poza naszą Gminą słyszę, jak nasi przyjaciele 

samorządowcy, którzy dobrze nam życzą, mówią o tym, że gminy na terenie których znajdują 

się składowiska odpadów otrzymają zwiększone środki z tego tytułu. W naszym przypadku za 

posiadanie Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Trzebani. Czy dzisiaj mamy wiedzę na 

ten temat, że jest projekt zmiany uregulowań w tej kwestii? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jeśli projekt zostanie uchwalony, to możemy spodziewać się większych wpływów z tego 

tytułu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Samorządowcy sąsiednich gmin już o tym mówią a ja im odpowiadam. Poczekajmy aż 

wpłyną pierwsze kwoty, to wtedy będziemy rozmawiać. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Ma to być 2, 2,5 razy więcej w stosunku do tych opłat, które w tej chwili są przekazywane do 

naszego budżetu. Obawiam się, że może nastąpić taka sytuacja, że otrzymamy zwiększone 

środki z tego tytułu ale jednocześnie bardzo dużo pieniędzy będziemy zobowiązani odwrotnie 

przekazać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 
My, jako Gmina znamy te mechanizmy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Każdego roku od kilku lat spotykamy się z taką sytuacją. Pani Skarbnik, w ubiegłym roku 

jaką kwotę byliśmy zobowiązani przelać za 2016 rok? 
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Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Ponad 500.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Oddaliśmy ponad 500.000 zł a ile otrzymaliśmy z tego tytułu? 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Otrzymaliśmy 1.467.000 zł a oddaliśmy 556.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W związku z tym obawiam się, że mechanizm będzie taki, że zwiększą się nam wpływy ale 

jednocześnie nastąpi zwiększenie kwoty, którą będziemy zobligowani zapłacić. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Oby nie doszło do takiej sytuacji, że będziemy musieli dopłacać do tej działalności. Mówi się 

o tym, że jeżeli ten pomysł zostanie uchwalony to wpływy do gmin, które na swoim terenie 

mają składowiska odpadów otrzymają wyższe środki od tych, które są przekazywane do tej 

pory. Nadal będziemy płacić opłatę, którą ponosimy teraz. Obym się mylił i oby było więcej 

pieniędzy dla Gminy, tego sobie życzmy. Będziemy mogli w większym zakresie dyskutować 

nad tym, na co je wydać.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w kwestii budżetu, analizy wykonania i oceny 

sprawozdania z wykonania budżetu? Nie widzę. Dziękuję.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok, informacja                        

o stanie mienia Miasta i Gminy Osieczna według stanu na dzień 31 grudnia 2017 r. oraz 

sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2017 rok stanowią 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 
Zamykam punkt 3. Otwieram punkt 4 posiedzenia Komisji.    

Ad. 4. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                   

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Panią Skarbnik proszę o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                            

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok. Proszę. 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała: 

Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Jest to 

uchwała z dnia 19 kwietnia. Pani Przewodnicząca Danuta Szczepańska oraz członkowie 

Zdzisław Drost i Beata Rodewald-Łaszkowska wyrazili o sprawozdaniu opinię pozytywną. 

Uchwała opisuje co zawiera nasze sprawozdanie, jakie kwoty i procenty. W tabeli na stronie 

60 sprawozdania w rozchodach jest kwota 340.000 zł. W komentarzu jest uzasadnienie, że 

260.000 zł to była faktyczna spłata rat pożyczek a 80.000 zł stanowiło umorzenie. Regionalna 

Izba Obrachunkowa też to podkreśliła, że kwota 80.000 zł była umorzona. Opinia zawiera 

informację o tym, jakie zapłaciliśmy odsetki i z czego wynikały. W komentarzu została 

zawarta również informacja z jakiego tytułu musiały zostać zapłacone odsetki. Kolegium 

odniosło się do informacji o stanie mienia, że informacja w tym zakresie została złożona.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 
Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest kolejnym potwierdzeniem pozytywnej oceny 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za miniony rok. Otrzymaliśmy również bilanse, 

które mają odzwierciedlenie w części opisowej wykonania budżetu za 2017 rok.  

Bilanse stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 
Dziękuję. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 4. Otwieram kolejny punkt 

porządku obrad.   
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Ad. 5. Wolne głosy i wnioski.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska:           
Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. Udzielam głosu Panu Burmistrzowi. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Otworzyliśmy oferty na dokończenie budowy sieci kanalizacji sanitarnej. Prace, 

które zostały do wykonania podzieliliśmy na trzy odcinki. Pierwszy odcinek obejmuje 

dokończenie budowy sieci w Świerczynie oraz budowę łącznika od Berdychowa do miejsca 

wpięcia w sieć kanalizacyjną w Osiecznej. Drugie zadanie wiąże się z pobudowaniem 

kanalizacji w Łoniewie. Trzeci odcinek to dokończenie budowy sieci kanalizacyjnej                         

w Grodzisku. Łączna kosztorysowa wartość tych trzech zadań to około 14.500.000 zł brutto. 

Na ogłoszony przetarg wpłynęły trzy oferty. Dwóch potencjalnych wykonawców złożyło 

oferty na wszystkie części zadania. Trzeci oferent złożył ofertę na pierwszy odcinek, tj. na 

dokończenie budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Świerczynie wraz z budową łącznika. 

Wybraliśmy najkorzystniejsze oferty dla I, II i III etapu. Po zsumowaniu zaproponowanych 

przez oferentów wartości na wszystkie etapy stanowią one kwotę 12.300.000 zł czyli                     

o 2.200.000 zł mniej niż wyceniono w kosztorysie. Termin wykonania tego zadania czyli 

trzech odcinków to 31 października 2018 r. Zmierzamy do tego żeby podpisać umowy na 

realizację tych zadań. Przy zwiększonej kwocie, którą trzeba będzie zapłacić za wykonanie 

tego zadania, chyba jeszcze Państwa Radnych o tym nie informowałem, że  dysponujemy 

informacją o dofinansowaniu naszego projektu w kwocie ponad 11.200.000 zł w otwartym 

konkursie na inwestycje związane z gospodarką wodno-ściekową w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego. Wniosek dotyczył zadań związanych z siecią 

kanalizacji sanitarnej oraz oczyszczalnią ścieków. Środki finansowe, których się 

spodziewamy i które trzeba będzie wydać wraz z pożyczkami z Wojewódzkiego Funduszu, 

które już otrzymaliśmy, to jesteśmy przekonani o tym, że będziemy mogli wykonać jedno                    

z najdroższych działań inwestycyjnych w ciągu ostatnich kilkunastu lat i nie zwiększać 

zobowiązań ponad te, które poprzez podpisanie umów już zaciągnęliśmy w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Pozostaje jeszcze wykonanie kilku 

czynności, zabiegów aby od zbilansowania środków poprzez podpisanie umów, realizację 

zadań doprowadzić do zakończenia inwestycji. Wierzę, że to zadanie pomimo problemów, 

których doświadczyliśmy zostanie zakończone. Myślę, że po zakończeniu większych 

inwestycji a pierwszą, która będzie zakończona będzie modernizacja wraz z rozbudową 

oczyszczalnia ścieków zaproszę Państwa Radnych abyście zobaczyli, w jakim etapie ta 

kwestia trudna ale wymagana będzie zrealizowana. Oczyszczalnia już działa, teraz są 

realizowane prace uzupełniające.  

Radny Rady Miejskiej Pan Hubert Kraśner: 

Jeśli chodzi o realizację inwestycji związanej z budową sieci kanalizacyjnej, to Grodzisko 

będzie realizowane w ostatnim etapie?   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Realizacja tego zadania będzie przebiegała równolegle w każdej z tych trzech miejscowości. 

Są dwie firmy na trzy odcinki w ramach jednego zadania. Firma, która będzie wykonywała 

prace w Grodzisku złożyła najkorzystniejszą ofertę tylko na ten odcinek. Natomiast druga 

firma będzie realizowała prace w Świerczynie i Łoniewie. Zakładamy, że do końca 

października tego roku trzy etapy w ramach jednego zadania zostaną zrealizowane, a tym 

samym budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Świerczynie, Grodzisku i Łoniewie zostanie 

zakończona. Takie również były wcześniejsze ustalenia, że to zadanie wykonamy do                       

31 października br. Według pierwszego planu kanalizacja sanitarna w Świerczynie miała być 

wybudowana do końca 2016 roku, w Grodzisku do końca 2017 roku a w Łoniewie do                      

31 października 2018 roku. Patrząc na całość zadania ostateczny termin zakończenia jego 

realizacji był wyznaczony na ostatni dzień października br. W grę wchodziło również takie 
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rozwiązanie, że gdyby oferty odbiegały od wyceny kosztorysowej, to unieważnilibyśmy 

przetarg następnie ogłosilibyśmy kolejny z wydłużonym terminem realizacji na przykład                   

o rok. Wszystko wskazuje na to, że zrealizujemy to zadanie w pierwszym wyznaczonym 

terminie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przetarg na realizację zadania w Grodzisku wygrała firma, która wykonywała już prace na 

rzecz naszej Gminy. Przebiegały one prawidłowo i były jakościowo dobrze wykonane. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jest to firma Pana Andrzejewskiego, która aktualnie buduje ścieżkę rowerową od Kąkolewa 

do Osiecznej. Wcześniej budowali ścieżkę rowerową od drogi krajowej nr 12 w stronę Nowej 

Wsi. Przy realizacji tego zadania również nie było żadnych problemów. Mam nadzieję, że 

nadal tak jest i działają tak samo sprawnie jak wcześniej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Firma jest z Krobi więc prawie miejscowa. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Druga firma też ma siedzibę niedaleko naszej Gminy. O tej firmie też mamy dobre zdanie bo 

ta firma budowała sieć kanalizacji sanitarnej od ulicy Jeziorkowskiej do Jeziorek. Było to 

mniejsze zadanie w porównaniu z obecnym. Pracę tej firmy również ocenialiśmy dobrze.                   

Z tych powodów wydaje się, że nie będzie problemów i sytuacji jaka miała miejsce                            

z poprzednim wykonawcą.      

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Gdzie mamy zgłosić, że ze studzienek kanalizacyjnych na ulicy Leszczyńskiej wydostaje się 

brzydki zapach?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zgłosimy ten problem do Pana Kierownika Kowaliszyna lub bezpośrednio do Zakładu Usług 

Wodnych we Wschowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Informuję Państwa, że mieszkaniec Gminy napisał skargę do Regionalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska w Poznaniu dotyczącą działalności przedsiębiorcy z Ziemnic. 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska uznał, że jest to skarga na działalność Pana 

Burmistrza, w związku z tym przekazał ją do Rady Miejskiej w Osiecznej. W tej sytuacji 

uważam, że zasadnym będzie, jeśli na najbliższej sesji poinformuję Państwa Radnych o tym, 

że wpłynęła skarga i zaproponuję, aby przekazać ją do Komisji Rewizyjnej celem 

przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego. W związku z tym poprosiłem Pana 

Burmistrza o przygotowanie informacji o działaniach podjętych do tej pory w tej sprawie.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

wolne głosy i wnioski. Ogłaszam, że w obradach Komisji Rewizyjnej nastąpi 20 minutowa                       

 

P R Z E R W A. 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Wznawiam obrady Komisji Rewizyjnej po przerwie. Otwieram punkt 6. 

Ad. 6. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Przedstawię treść wniosku Komisji w sprawie udzielenia absolutorium Panu Burmistrzowi za 

wykonanie budżetu za 2017 rok. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej        

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna. Działając na 

podstawie odpowiednich przepisów Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej                         
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o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 

2017 rok. Uzasadnienie. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 7 maja 

2018 roku wydała opinię pozytywną w sprawie wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna 

za 2017 rok, która stanowi uzasadnienie dla niniejszego wniosku. Opierając się na wynikach 

przeprowadzonych w trakcie roku kontroli, po szczegółowym rozpatrzeniu sprawozdania                   

z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, sprawozdania finansowego oraz 

po zapoznaniu się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                          

w Poznaniu nr SO-0954/43/12/Ln/2018 z dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2017 wraz z informacją         

o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego Komisja pozytywnie ocenia wykonanie 

budżetu za rok 2017. Szczegółowa wiedza jaką Komisja pozyskała w trakcie roku oraz 

analiza materiału opisowego i dokumentów przedstawionych Komisji do kontroli pozwala                  

z całym przekonaniem pozytywnie ocenić wykonanie budżetu przez Burmistrza Miasta                      

i Gminy Osieczna i tym samym wnioskować o udzielenie absolutorium. W głosowaniu nad 

wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna za wykonanie 

budżetu za 2017 rok, które odbyło się dnia 7 maja 2018 r., obecni na posiedzeniu członkowie 

w składzie 3 osoby Komisji Rewizyjnej głosowali następująco. Kto jest za przyjęciem 

wniosku, proszę podnieść rękę – 3 osoby. Kto jest przeciw wnioskowi? – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Wniosek został przyjęty jednomyślnie. Komisja wnioskuje   

o udzielenie absolutorium. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej o wykonaniu budżetu Miasta                         

i Gminy Osieczna za 2017 rok. Opinia jest do wglądu Państwa Radnych. Przedstawię 

najistotniejsze zapisy tej opinii. Działając na podstawie art. 270 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych oraz art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, Komisja Rewizyjna 

rozpatrzyła złożone przez Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna następujące dokumenty: 

 sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok, 

 sprawozdanie finansowe sporządzone na dzień 31 grudnia 2017 r., 

 informację o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 31 grudnia 2017 r. 

Komisja zapoznała się również z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2017. Na tej podstawie 

przedstawia następujące stanowisko. Budżet Miasta i Gminy Osieczna został uchwalony                         

27 grudnia 2016 roku w kwotach: 

 dochody  41.142.464 zł, 

 wydatki  49.859.345 zł, 

 deficyt  - 8.716.881 zł, 

 przychody    9.056.881 zł, 

 rozchody       340.000 zł. 

W trakcie wykonywania budżetu w 2017 roku dokonano zmian budżetu: 

 10 uchwałami Rady Miejskiej w Osiecznej, 

 21 zarządzeniami Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. 

Po dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej oraz zarządzeniami Burmistrza ostateczny 

budżet Gminy na 2017 rok kształtował się następująco: 

 dochody  41.672.416,76 zł, 

 wydatki  51.950.857,76 zł, 

 deficyt           - 10.278.441,00 zł, 

 przychody  10.618.441,00 zł, 

 rozchody       340.000,00 zł. 
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Wykonanie budżetu zostało przedstawione w tabeli. Komisja, po rozpatrzeniu sprawozdania                      

z wykonania budżetu 2017 roku, stwierdziła, że zarówno dochody jak i wydatki zostały 

wykonane prawidłowo. Planowane dochody wykonano w 100,62%, natomiast planowane 

wydatki zostały wykonane w 92,97%. Planowane rozchody wynosiły 340.000 zł. W roku 

2017 roku dokonano spłat rat pożyczek w wysokości 260.000 zł oraz Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu dokonał umorzenia pożyczki                            

w kwocie 80.000 zł. Zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2017 roku z tytułu zaciągniętych 

pożyczek wynosiło 5.632.852,13 zł, co stanowi 13,43% wykonanych dochodów. 

Sprawozdanie finansowe za rok 2017 zawiera. Bilans z wykonania budżetu Miasta i Gminy 

Osieczna, który po stronie aktywów i pasywów wykazuje kwotę 6.514.628,01 zł. Jest w nim 

zawarta informacja o posiadanych środkach pieniężnych w wysokości 6.363.208,10 zł, 

należnościach w wysokości 128.799,93 zł i innych aktywach w wysokości 22.619,98 zł. Po 

stronie pasywów bilans zawiera informację o zobowiązaniach Miasta i Gminy w wysokości 

5.655.472,11 zł, aktywach netto budżetu w wysokości 222.189,78 zł oraz innych pasywach                   

w wysokości 632.461 zł. Bilans jednostki budżetowej, który po stronie aktywów i pasywów 

wykazuje kwotę 79.772.863,25 zł. Rachunek zysków i strat jednostki, który wykazuje łączny 

zysk jednostek budżetowych w wysokości 7.866.841,96 zł. Zestawienie zmian w funduszu 

jednostki. Komisja Rewizyjna porównała dane zawarte w sprawozdaniu finansowym                            

z danymi zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu, w zakresie deficytu Gminy           

oraz z zapisami w księgach rachunkowych, wydruk obrotów i sald kont syntetycznych 

budżetu i stwierdza, że nie ma w nich rozbieżności. Sprawozdanie finansowe w sposób jasny                

i rzetelny odzwierciedla stan finansów Miasta i Gminy Osieczna. Sprawozdanie z wykonania 

budżetu 2017 roku wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami zostało 

zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu. Opinia ta została wyrażona 

w stosownej uchwale. Skład Orzekający wyraził opinię pozytywną. Informacja o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego. Według informacji stan mienia Gminy Osieczna 

na dzień 31.12.2017 roku wykazuje wartość środków trwałych oraz wartości niematerialnych 

i prawnych 80.660.224,96 zł, wartość udziałów w spółkach w kwocie 4.257.000 zł oraz 

zadłużenie z tytułu pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu w kwocie 5.632.852,13 zł. Ujęte w informacji o stanie mienia: 

 wartość udziałów w spółkach, 

 wysokość zadłużenia powiększona o naliczone odsetki od pożyczek, 

wykazują pełną zgodność z bilansem jednostki oraz bilansem z wykonania budżetu. 

Zmiany stanu mienia w okresie 01.01.2017 - 31.12.2017 roku obrazuje tabela. Komisja 

Rewizyjna nie wnosi uwag ani zastrzeżeń do informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego. Dochody uzyskane z tytułu prawa własności i innych niż własność praw 

majątkowych zostały przedstawione w ujęciu tabelarycznym. Wykonanie wieloletniej 

prognozy finansowej w 2017 roku. Wieloletnia prognoza finansowa uchwalona została 

uchwałą Nr XXI/184/2016 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 27 grudnia 2016 roku                             

i obejmowała lata 2017-2022. Na rok 2017 prognoza zakładała realizację: 

 dochodów   41.142.464 zł, 

 wydatków   49.859.345 zł, 

 deficytu   - 8.716.881 zł, 

 zadłużenie na koniec 2017 roku w wysokości 6.837.093,58 zł. 

W trakcie 2017 roku dokonano zmian wieloletniej prognozy finansowej 9 uchwałami Rady 

Miejskiej w Osiecznej oraz zarządzeniem Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna. Po 

dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej ostatecznie wieloletnia prognoza finansowa 

obejmowała lata 2017-2026. Na 2017 rok zakładała realizację: 

 dochodów   41.672.416,76 zł, 

 wydatków   51.950.857,76 zł, 
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 deficytu            - 10.278.441,00 zł, 

 zadłużenie na koniec 2017 roku w wysokości 5.632.854 zł. 

W sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2017 rok 

Burmistrz Miasta i Gminy Osieczna przedstawił stopień zaawansowania realizacji programów 

wieloletnich ujętych w wieloletniej prognozie finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 

2017-2026 według stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku. Sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego instytucji kultury za 2017 rok. Dodatkowo Komisja zapoznała się ze 

sprawozdaniem z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. 

Kontrole przeprowadzone przez Komisję Rewizyjną: 

- analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 roku - protokół Nr 67/2017 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 19 września 2017 

roku, 

- kontrola wykorzystania dotacji udzielonej z budżetu Miasta i Gminy na dofinansowanie 

realizacji zadań Stowarzyszeniu „POMOC” w Kąkolewie w 2017 roku - protokół 

Nr 70/2017 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 5 grudnia 

2017 roku, 

- informacja o przeprowadzonych przetargach w 2017 roku. Kontrola postępowania 

o zamówienie publiczne w trybie przetargu nieograniczonego na zadania 

pn.: „Termomodernizacja obiektów oświatowych w Świerczynie i Osiecznej” - protokół 

Nr 80/2018 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 19 marca 

2018 roku,  

- kontrola realizacji zadania związanego z gospodarką odpadami komunalnymi w 2017 

roku. Informacja o funkcjonowaniu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Osieczna - protokół Nr 83/2018 posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Ochrony 

środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 18 kwietnia 2018 r., 

- weryfikacja danych zawartych w sprawozdaniach finansowych, sprawozdaniu                                

z wykonania budżetu za 2017 rok oraz w informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego z zapisami w księgach rachunkowych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej      

w Osiecznej w dniu 7 maja 2018 roku. 

Do powyższych zagadnień Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag ani zastrzeżeń. Kontrole 

zewnętrzne – nie przeprowadzono kontroli zewnętrznych obejmujących rok 2017. Komisja 

Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania budżetu, 

informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz po zapoznaniu się z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu, 

opiniuje pozytywnie wykonanie przez Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna budżetu za 2017 

rok. W głosowaniu nad wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Osieczna za wykonanie budżetu za 2017 rok, które odbyło się dnia 7 maja 2018 r., obecni 

na posiedzeniu członkowie Komisji Rewizyjnej - 3 osoby, głosowali następująco: 

 3 (trzy) osoby „za” wnioskiem, 

 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

 0 (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium. 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Osiecznej o wykonaniu budżetu Miasta                         

i Gminy Osieczna za 2017 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Osiecznej. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Protokół ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu. Czy są pytania do jego treści? Nie 

widzę. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu ostatniego posiedzenia Komisji, 
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proszę podnieść rękę – 3 głosy. Kto jest przeciw? – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu?                 

– 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że protokół ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty 

jednogłośnie. Zamykam punkt 7. Przystępujemy do zakończenia obrad.  

Ad. 8. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Renata Helińska: 

Dziękuję Panu Burmistrzowi, Pani Skarbnik i członkom Komisji za udział w posiedzeniu 

Komisji. Zamykam posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

 

 

 

 

 

     Protokołowała     Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

 

 
 Małgorzata Nowak            Renata Helińska 


